
  

11.07.2025 “Store Synder” 

ِِبسِْمِِ نِِِالَلّه حْمهَٰ حِيمِِِالرَه  الرَه

يهغْفِرُِِ هِ ِالَلَّٰ انَِه هِِ الَلَّٰ ةِِ حْمه ِتهقْنهطُواِمِنِْره ٰٓىِاهنْفُسِهِمِْلَه لَٰ فُواِعه ِاهسْره ِالَهذ۪ينه قُلِْيهاِعِبهادِيه
ح۪يمُِ فُورُِالرَه ِالْغه م۪يعًاهِانَِههُِهُوه ِجه نُوبه  الذَُ

ِِولُِسُِرهِِالَ ق َِوهِِ ِالْمُوبقِهاتِِِِ: صلى الله عليه وسلمِالَلّه بْعه حْرُ،ِ :اجْتهنِبُواِالسَه السَِ ِ،ِوه رْكُِبِالَلّه الشَِ
الِِالْيهتِيمِ،ِِ أهكْلُِمه بها،ِوه أهكْلُِالرَِ ،ِوه قَِ ِبِالْحه ُِإلََِه مهِالَلّه رَه قهتْلُِالنَهفْسِِالَهتِيِحه وه

تِِالْمُؤْمِنهاتِِ افِلَه نهاتِِالْغه قهذْفُِالْمُحْصه حْفِ،ِوه لَيِِيهوْمهِالزَه التَهوه ِوه
 

Kære muslimer! 

Dagens khutba vil handle om de store synder.I vores 

dagligdag bruger vi ofte ordet “synd” om det, der er 

haram. Disse synder opdeles i to kategorier: store og 

små synder. 

Uden tvivl er ikke alle synder lige alvorlige. Ligesom 

det ikke er det samme at slå en person uretfærdigt og at 

slå vedkommende ihjel – selvom begge er synder – er 

der også forskel på synders alvor. 

Nogle synder er mindre og lettere, mens andre er større 

og tungere med alvorlige konsekvenser både i denne 

verden og i det hinsidige. 

Øverst blandt de store synder står de handlinger, der 

skader menneskets tro. Allah Jalla Jalaluhu siger i Den 

Hellige Koran: “Allâh tilgiver ikke at der sidestilles 

andre med Ham, men Han tilgiver hvad der er 

derunder for hvem Han vil.” (Nisâ, 48) 

Nogle af de store synder er: at sætte nogen ved siden af 

Allah, at dræbe, at forsømme de fem daglige bønner og 

fredagsbønnen, ikke at give zakat, at bryde fasten i 

Ramadan uden gyldig grund, at være ulydig mod 

forældre, at bryde familiebånd, at tage og give renter, 

at stjæle fra velgørenhed og forældreløse, at flygte fra 

slagmarken i krig, at begå uretfærdighed, utroskab og 

utugt, arrogance, at lyve, at aflægge falsk ed, at vidne 

falsk, at drikke alkohol, spille hasard, stjæle, bagtale, 

livsførelse på haram grundlag, forfølge troende, 

hykleri, at sprede sladder, selvmord, røveri, 

bestikkelse, at bryde løfter, homoseksualitet, at skade 

offentlige ejendomme, at forråde betroede ting, at tjene 

ulovligt, at tilskrive Allah løgne, terrorisme, svindel, 

snyd i vægt og mål, at stole på og støtte troldmænd, at 

plage naboer, kolleger og ansatte, samt at undersøge 

folks private forhold. 

Allah Subhanahu Wa Ta'ala siger i den Ædle Koran: 
“!Hvis I undgår de store synder, som er blevet jer 

forbudt, vil Vi eftergive jer jeres (mindre) onde 

handlinger og føre jer ind i et hæderfuldt sted.” 

(Nisâ, 31) 

Reflekterende muslimer! I det hinsidige vil 

menneskernes gerningers skrift omfatte alle små og 

store synder, og Koranen siger om dette: “Og skriften 

(med gerningerne) vil blive lagt frem, og du vil se at 

de, der forsyndede sig, vil grue for det der er 

optegnet deri, og de vil sige: ”Ve os! Hvad er der 

med denne skrift? Den udelader hverken småt eller 

stort, men opregner alt!” De finder deri alt hvad de 

har bedrevet. Din Herre gør ingen uret.” (Kehf, 

18/49) 

Trofaste muslimer! 

Rabb’ul Ãlemin har befalet os at holde os væk fra både 

ydre og indre forbudte handlinger og kalder os altid til 

omvendelse. For det at insistere på at begå forbudte 

handlinger uden at føle anger kan med tiden — Må 

Allah forbyde det — føre en person til vantro. 

Vi må huske, at alle synder der ikke stemmer overens 

med troen, ikke fjerner en person fra troen, så længe de 

ikke bliver bagatelliseret eller taget let på - dog er  som 

for eksempel shirk (at sætte partnere ved siden af 

Allah), vantro og hykleri en direkte stor synd og kan 

forårsage at man forlader religionen. 

En troende, uanset hvor mange synder han måtte have 

begået, hvis han oprigtigt føler anger, vender sig mod 

Allah Subhanahu Wa Ta'ala og søger tilgivelse, vil 

vores barmhjertige Rabb’ul Ãlemin helt sikkert tilgive 

ham. 

Jeg vil afslutte min prædiken med en hadith fra vores 

elskede Profet Sallallahu Alaihi Wasallam: 
“Enhver søn af Adam begår fejl. Den bedste af dem, 

der begår fejl, er dem, der angrer ofte og omvender 

sig.” (Tirmizî, Sıfâtü’l-kıyâme, 49) 

 

 

 

 

 

 

 

 


